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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. március 27-én 

16.00 órai kezdettel 2422 Mezőfalva, Kinizsi u. 44. szám alatti Mezőfalva Nagyközség 

Polgármesteri Hivatalának tanácskozó termében megtartott testületi üléséről. 

 

Jelen lévő önkormányzati képviselők: 

 

                                   Márok Csaba  polgármester 

 Bán Balázs képviselő 

 Cseke Ottó képviselő 

 Dr. Baranyai Mariann képviselő  

 Masinka Csabáné képviselő 

 Molnárné Troppert Mária képviselő 

                                    Sóki László                          képviselő 

 

Jelen lévő tanácskozási joggal meghívottak: 

 

                                   Borbély Anikó jegyző 

       Kondor Lászlóné                 Tündérkert Óvoda intézményvezetője 

      Jaksics Erzsébet                   Petőfi Sándor Általános Iskola,             

    Szakiskola, EPSZ és AMI igazgatója 

                                   Tóth Andrea Szociális, Családsegítő és Gyermekjóléti  

    Intézmény vezető-helyettese 

     Ijjas Gizella művelődésszervező 

     

Jelenlévő – napirendhez – tanácskozási joggal meghívottak:  

 

     Dr. Jászka Ernő TKT munkaszervezet vezetője  

                                   Dr. Tassy Péter háziorvos 

     Dr. Mallár Erzsébet fogszakorvos 

            Dr. Kosztándi-Molnár Éva gyermekorvos 

     Kaló Eszter védőnő 

                                   Kiss Attila                            Mezőfalváért Egyesület elnöke 

     Feth Róbertné Gazdakör részéről 

     Klics Ferencné Nagycsaládosok Egyesülete elnöke 

     Szabó Sándor Asztalitenisz Klub elnöke 

  Nyulasiné Lakos Angéla     Női Kar 

     Kertész Ilona                        Nagyközségi Nyugdíjas Klub vezetője 

     Szárszó Lajos Mezőfalvi Néptánccsoport vezetője 

     Cséplő Béláné Sárga Rózsa Nyugdíjas Klub vezetője 

     Kaltenecker Miklós  Önkéntes Tűzoltó Egyesület elnöke 

      

Jelen vannak továbbá:  Feketéné Hevesi Andrea           jegyzőkönyvezető 

 

Márok Csaba polgármester köszönti a megjelenteket, és megállapítja, hogy a képviselő- 

testület 7 fővel határozatképes. A meghívóban szereplő napirend kiegészítését javasolja, első 

napirendi pontként a Dunaújvárosi Kistérség Többcélú Kistérségi Társulás Társulási 

Megállapodásának felülvizsgálata ügyében készített javaslat megtárgyalása végett az alábbiak 

szerint:   
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Napirend: 

1.) Dunaújvárosi Kistérség Többcélú Kistérségi Társulás Társulási 

Megállapodásának felülvizsgálata 

Előadó: Dr. Jászka Ernő TKT munkaszervezet elnöke 

 

2.) Tájékoztató az egészségügyi alapellátás helyzetéről és a védőnői szolgálat        

tevékenységéről 

Előadó:    Dr. Tassy Péter háziorvos 

              Dr. Mallár Erzsébet fogszakorvos 

                Dr. Kosztándi-Molnár Éva gyermekorvos 

                Kaló Eszter védőnő 

 

3.) Tájékoztató a mezőfalvi civil szervezetek és szerveződések, a Mezőföldi Híd   

      Egyesület tevékenységéről.  
                    Előadó:  Civil szervezetek vezetői, 

                                  Márok Csaba polgármester  

   

4.) Közbeszerzési Terv elfogadása 

      Előadó: Borbély Anikó aljegyző 

 

              Egyebek, bejelentések 

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának 

36/2013. (III.27.) számú képviselő-testületi határozata 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. március 27-i testületi 

ülés napirendjére tett ajánlást az alábbiak szerint elfogadja: 

 

Napirend: 

1.) Dunaújvárosi Kistérség Többcélú Kistérségi Társulás Társulási 

Megállapodásának felülvizsgálata 

Előadó: Dr. Jászka Ernő TKT munkaszervezet elnöke 

 

2.) Tájékoztató az egészségügyi alapellátás helyzetéről és a védőnői szolgálat        

tevékenységéről 

Előadó:    Dr. Tassy Péter háziorvos 

              Dr. Mallár Erzsébet fogszakorvos 

                Dr. Kosztándi-Molnár Éva gyermekorvos 

                Kaló Eszter védőnő 

 

3.) Tájékoztató a mezőfalvi civil szervezetek és szerveződések, a Mezőföldi Híd   
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      Egyesület tevékenységéről.  
                    Előadó:  Civil szervezetek vezetői, 

                                  Márok Csaba polgármester  

   

4.) Közbeszerzési Terv elfogadása 

      Előadó: Borbély Anikó aljegyző 

 

              Egyebek, bejelentések 

 

Tárgyalt napirend:  
 

1.)  Dunaújvárosi Kistérség Többcélú Kistérségi Társulás Társulási Megállapodásának 

felülvizsgálata 

 

Márok Csaba polgármester köszönti Dr. Jászka Ernőt a TKT munkaszervezet vezetőjét. A 

társulási megállapodás módosításával folyamatosan foglalkoztunk, átolvastuk a TKT által 

készített határozati javaslatot. Akkori álláspontunk, amiért elnapoltuk a kérdést az volt, hogy 

Dunaújváros döntsön ez ügyben. Kérdése, hogy jelenleg hogy áll ez az ügy?  

 

Dr. Jászka Ernő a TKT munkaszervezet vezetője elmondja, hogy Dunaújváros Megyei 

Jogú Város közgyűlése a társulási megállapodás módosítását jóváhagyta.  

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy a TKT célja a szociális feladatokra jutó plusz 

normatíván keresztül az ellátások megszervezése. Mezőfalván ezeket a feladatokat önálló 

intézmény formájában oldjuk meg, ahol ellátjuk még az étkeztetést és a házi segítségnyújtást 

is. Ezentúl családi napközi is működik Mezőfalván. A jól működő intézményünket és ellátó 

rendszerünket egyenlőre nem gondoljuk megszüntetni. Mindezek alapján készítettünk egy 

határozati javaslatot, mely szerint Mezőfalva a TKT által javasolt szociális feladatokat 

önállóan kívánja megoldani. Dr. Jászka Ernő tájékoztatása szerint később is lehet a 

feladatokhoz csatlakozni. Az előkészített határozati javaslatunk szerint a TKT-ban maradunk, 

csak az előzőekben említett feladatokban nem veszünk részt.   

 

Bán Balázs képviselő kérdése, hogy a kiküldött anyagban olvasható volt, hogy több mint 14 

millió Ft-ot takaríthatna meg az Önkormányzat, ha a társulásba való intergrációt megtennénk. 

Miből jön ez össze nagyságrendileg? 

 

Dr. Jászka Ernő elmondja, hogy a személyi és dologi kiadási oldal és a normatíva 

különbözetéből tevődik össze ez az összeg. Maradna mindenki a helyén, ugyanazok a 

személyek látnák el a különböző szakszolgáltatásokat, ugyanaz lenne az ellátási körzet, az 

ügyfélfogadásra kijelölt hely, a különbség az lenne, hogy az ott dolgozók nem az 

Önkormányzat alkalmazottai lennének, hanem a Társulásé. A kistérségi normatívát 

lakosságszám alapján kapják, a többség innét adódik, feladatonként, lakosságszám alapján jár 

a normatíva a családsegítésre és a gyermekjóléti szolgálatra. Összességében 14,1 millió Ft-tal 

több plusz normatívát lehetne lehívni, ha minden település részt venne, Dunaújvároson kívül.  

 

Márok Csaba polgármester kéri, hogy aki a kiküldött határozati javaslattal egyetért, 

szavazzon.  

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 
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Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának 

37/2013. (III.27.) számú képviselő-testületi határozata 

 

1. Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dunaújvárosi Kistérség 

Többcélú Kistérségi Társulásának Társulási Megállapodását a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. tv. (továbbiakban: Mötv.) 146. § (1) 

bekezdésében foglalt jogszabályi kötelezettség alapján felülvizsgálta és a jogszabályi 

rendelkezéseknek megfelelően módosítja a mellékletben meghatározott, egységes szerkezetű 

Társulási Megállapodásában foglalt feltételek szerint.  A Mötv. rendelkezéseinek megfelelő 

módosítások hatályba lépésének ideje: 2013. június 30. 

 

2. Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete kijelenti, hogy a Társulási 

Megállapodás V. fejezet Ágazati feladatok 3.7. pontjában meghatározott időskorúak nappali 

intézményi ellátásában, a 3.8. pontjában meghatározott családsegítő szolgáltatásban, a 4.9. 

pontjában meghatározott  gyermekjóléti szolgáltatásban és a 4.10. pontjában meghatározott 

családi napközi ellátásában nem kíván részt venni tekintettel arra, hogy ezen feladatoknak 

más módon kíván eleget tenni.   

 

3. Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Márok 

Csaba polgármestert arra, hogy e döntésről a TKT Társulási Tanácsát és Munkaszervezetét 

értesítse, valamint az 1. pont szerint egységes szerkezetbe foglalt és módosított Társulási 

Megállapodást e döntésnek megfelelően írja alá. 

 

Felelős: Márok Csaba polgármester 

Határidő: azonnal  

 

2.) Tájékoztató az egészségügyi alapellátás helyzetéről és a védőnői szolgálat 

tevékenységéről  

 

Márok Csaba polgármester megadja a lehetőséget Dr. Tassy Péter háziorvosnak, hogy 

írásos előterjesztéséhez szóbeli kiegészítést tegyen. 

 

Dr. Tassy Péter háziorvos köszönti a megjelenteket. Röviden ismerteti az írásban benyújtott 

beszámolóját. Mivel az I. és II. körzetért felelős, ezért kérése továbbra is, hogy az I. 

ambulancia zárható ajtóval történő ellátása az idei évben megvalósulhasson.    

 

Bán Balázs képviselő polgármester úrhoz kérdése, hogy a doktor úr két kérdése tekintetében 

mik a lehetőségek. Két plusz nővér státusza megmaradhat-e, valamint a zárható ajtó 

megvalósulhat-e?  

 

Márok Csaba polgármester válaszában elmondja, hogy minden a költségvetés függvénye. 

950.000,- Ft az az állami normatíva, melyből az egész egészségház fenntartását finanszírozni 

kell. A költségvetés készítésekor a doktor úrnak azt a tájékoztatást adta, hogy a 

szeptemberben nyugdíjba vonuló személy pótlásával nem tudunk számolni, egy közös 
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asszisztens lenne, aki a betegellátást végezné. A tolóajtó a beruházásnak volt egy 

befejezettlensége, de véleménye szerint az ajtót meg kell oldani.  

 

Bán Balázs képviselő kérdése, hogy a Doktor Úr jelenlétére hosszú időre is számíthatunk e? 

 

Dr. Tassy Péter háziorvos válaszában elmondja, hogy a jelenlegi bizonytalan helyzetben 

tervei szerint hosszú távon tervezi maradását. 

 

Márok Csaba polgármester szerint megnyugvás lesz Dr. Bartos Krisztina visszatérése is, 

hiszen ebben a faluban egy orvos kevés. Helyettesítést illetően Dr. Kosztándi-Molnár Éva 

gyermekorvosunkhoz is bármikor fordulhattunk segítségért, elmondható, hogy nélküle nagy 

bajban lennénk.  

 

Masinka Csabáné képviselő megköszönni Dr. Tassy Péter kitartó munkáját. 

Visszaemlékszik a régmúltra, amikor három körzeti orvosa volt a falunak. Jelezi, hogy a 

lakók sérelmezik, hogy a vetkőzőben nincs világítás. 

 

Dr. Tassy Péter háziorvos elmondja, hogy van világítás a vetkőzőben, de az 

mozgásérzékelős. Célszerűbb lenne egy kapcsolót kialakítani, melyet rendelés elején 

felkapcsolnak. A mozgásérzékelős világítással érdemi áramspórolás nincs, valószínűleg egy 

idő után tönkre fog menni a rendszer. 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy valóban nem túl jó ötlete volt ez a 

kivitelezőnek, megpróbáljuk egy melléhelyezett kapcsolóval megoldani a problémát. Köszöni 

a tájékoztatót, és kéri, hogy aki azt elfogadja, szavazzon.  

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal Dr. Tassy Péter háziorvos tájékoztatóját elfogadta. 

   
Márok Csaba polgármester megadja a lehetőséget Dr. Mallár Erzsébet fogszakorvosnak, 

hogy írásos előterjesztéséhez szóbeli kiegészítést tegyen. 

 

Dr. Mallár Erzsébet fogszakorvos elmondja, hogy a 2011-ben megkapott gépek hibátlanul 

működnek. A novemberi TB kiegészítés 30.000,- Ft-ot jelentett, mert az alapösszegnek a 15 

%-át adták meg. A beavatkozásokat külön pontozzák és a pontot mindig alacsonyabbra 

értékelték, gyakorlatilag így egy helyben maradtak. A fogászatnál körülbelül 750.000,- Ft - 

780.000,- Ft körül van a havi egészségbiztosítási finanszírozás, amiből működtetni kell az 

alapellátást. A település lakosságszáma évről-évre csökken, ezzel értelemszerűen a 

finanszírozási is csökken. Az áfának és az inflációnak köszönhetően az anyagok is egyre 

drágábbak. Ha már munkát, energiát fektet az ember a munkájába, akkor igyekszik minőséget 

is produkálni, és ez tetemes kiadást jelent. Időpontra történő rendelést működtetnek, melyet 

azonban képtelenek betartani, hiszen manuális munka is van, egyszemélyes aszisztenciával, 

adminisztrálás, segítés, minden beteg utáni fertőtlenítés jóval több időt vesz igénybe. Így 

naponta 15-20 beteg ellátására van lehetőség. Az iskolafogászaton csak szűrni szoktak, vagy 
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néhány beavatkozást végeznek, illetve visszarendelik őket. Az óvodásokat és iskolásokat a 

szülővel történő egyeztetés során végül is délutánonként mindenkit el tudnak látni.    

 

Márok Csaba polgármester köszöni a tájékoztatót, és kéri, hogy aki azt elfogadja, 

szavazzon.  

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal Dr. Mallár Erzsébet fogszakorvos tájékoztatóját 

elfogadta. 

   
Márok Csaba polgármester megadja a lehetőséget Dr. Kosztándi-Molnár Éva 

gyermekorvosnak, hogy írásos előterjesztéséhez szóbeli kiegészítést tegyen. 

 

Dr. Kosztándi-Molnár Éva gyermekorvos elmondja, túl nagy változás az elmúlt évekhez 

képest nem volt. Próbáltak javítani a rendelési időn úgy, hogy a visszahívott gyermekek 

időpontját módosították. A rendelés első két órájában a beteg gyermekeket fogadják, a 

visszahívottak a rendelés végén kapnak öt percenként időpontot. Azért alakították így, hogy a 

gyógyulóban lévő gyermekek ne a betegek között várakoznak. Ezzel talán azon is lehetne 

javítani, hogy a szülők ne a rendelés végére jöjjenek. Jelzi, hogy nyomtatója elromlott, 

jelenleg az önkormányzattól kapott kölcsön nyomtatóval dolgozik. Szerinte lézeres nyomtató 

hosszabb időtartamú lenne, mivel rengeteg receptet nyomtatnak, kézzel írni csak a lakáson 

lehet. Gyógyszertár jelezte, hogy a gyermekrendelőnek, rokkantvécének és a gyermekorvosi 

vécének a vízellátása tőlük történt eddig, az elhasznált vizet is ők fizetik gyakorlatilag. Mivel 

emiatt új vízóra és egy almérő lett felszerelve, arról érdeklődik, hogy a díjat ezután hova kell 

fizetnie. Az iskola-egészségügyi ellátást ő veszi át, probléma azonban, hogy a működési 

engedély a mai napig nem érkezett meg. Márciusban viszont oltani kell az iskolásokat,  és 

státusz vizsgálatot kell végezni.   

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy tud az almérő felszereléséről, a díjakat a 

Gyógyszertár felé kell megfizetni. Működési engedélyről érdeklődni fog. A nyomtatók 

folyamatos meghibásodásának valószínűleg az lehet az oka, hogy nyomtatófej csak azon a 

részen jár, amíg a receptet megírja, tehát nem fut végig. A régi nyomtató megjavításának 

költsége körülbelül 30.000,- Ft lenne, ezért úgy látja, hogy célszerűbb újat vásárolni. Felvette 

már az informatikussal a kapcsolatot, akitől várja az árajánlatokat, dönteni csak ezt követően 

lehet.  

 

Dr. Baranyai Mariann képviselő szerint az óvodában a beteg gyermekek elkülönítése jó 

megoldás lenne, az épülethez azonban nem tudunk hozzáépíteni. 

 

Dr. Kosztándi-Molnár Éva gyermekorvos szerint örökös probléma, hogy a gyermekek 

otthon vannak két hétig kezelés alatt, visszatérnek az óvodába, majd három nap múlva 

visszaesnek a betegségbe. Az is probléma, hogy vannak szülők, akik betegen viszik a 

gyermeket az intézménybe.  

 



7 

 

Márok Csaba polgármester szerint gyógyultan, igazolással lehet csak gyereket bevinni az 

óvodába. 

 

Dr. Kosztándi-Molnár Éva gyermekorvos elmondja, hogy ez azok esetében működik, akik 

egyáltalán elviszik a beteg gyereket orvoshoz, mert sok szülő nem teszi meg.  

 

Kondor Lászlóné intézményvezető elmondja, hogy az óvodában azt tapasztalják, hogy hiába 

voltak az orvosnál, a kapott receptet - anyagi okok miatt - nem váltják ki. Nem tudják, hogy 

mi lenne a kiút ebből a helyzetből. 

 

Márok Csaba polgármester szerint valószínűleg úgy lenne megoldható ez a probléma, ha 

egy csoportot csökkentenénk, és az lehetne az elkülönítő, de a jelenlegi hely- és 

létszámadatok alapján ez még nem valósítható meg.  

 

Bán Balázs képviselő a sportoló diákokról érdeklődik. 

 

Dr. Kosztándi-Molnár Éva gyermekorvos elmondja, hogy ezzel a problémával még ebben a 

félévben nem ütközött. Általában a sportoló diákok, szülők, edzők orvosi igazolást bármikor 

kérhetnek. Probléma azonban a versenykor van. Pénteken délben indulnak versenyre, aznap 

reggel 8 órakor megtudják, hogy 12-20 gyereknek versenye van aznap. Meg kell vizsgálni a 

gyerekeket, vizsgálat nélkül nem írja alá az igazolást. Egy ilyen napon 30 fő beteg kint áll, és 

még a 20 egészséges sportoló vár vizsgálatra. Ez miatt előre kellene tudnia a verseny 

időpontját és előzetes egyeztetéssel időpontot lehetne adni a vizsgálatra. Legtöbbször utolsó 

napon kapja az értesítést.  

 

Cseke Ottó képviselő elmondja, hogy elvileg hét éves kórtól egészen felnőtt korig mindenki 

sportorvosi vizsgálaton vesz részt, ezért pecséttel ellátott igazolásuk van. Nem érti, hogy miért 

kell még a verseny előtt is vizsgálat?  

 

Dr. Baranyai Mariann képviselő szerint azért van szükség a verseny előtti vizsgálatra, mert 

rengeteg olyan fiatal van, aki a pályán esik össze. Egyből az orvost vonják felelősségre.   

 

Dr. Kosztándi Molnár Éva gyermekorvos elmondja, hogy ennél a vizsgálatnál nem azt kell 

nézni, hogy esetlegesen asztmás-e vagy szívbeteg, és nem is járhat edzésre, hanem az adott 

időpontban fennálló állapotot.  

 

Jaksics Erzsébet iskolaigazgató szerint az lenne az ideális, ha a versenyt szervezők 

biztosítanák ezt az orvosi vizsgálatot. Ennek kifejezetten a verseny előtt lenne értelme és 

célja, hiszen arról szól, hogy az a gyerek két-három óra múlva pályára léphet. Egy-két héttel 

előtte nincs értelme. Az iskola is küzd e tekintetben az edzőkkel, de ők is sokszor vétlenek, 

mert a verseny időpontját gyakorta módosítják, akár egyik napról a másikra. 

 

Márok Csaba polgármester köszöni a tájékoztatót, és kéri, hogy aki azt elfogadja, 

szavazzon.  

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  
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A Képviselő-testület 7 igen szavazattal Dr. Kosztándi Molnár Éva gyermekorvos 

tájékoztatóját elfogadta.  

 

Márok Csaba polgármester megadja a lehetőséget Kaló Eszter védőnőnek, hogy írásos 

előterjesztéséhez szóbeli kiegészítést tegyen.  

 

Masinka Csabáné képviselő szerint nagyon szép anyagot készített a védőnő. Dicséretes, 

hogy az új védőnő beállásáig viszi a két körzetet, amely nem könnyű feladat. Sok sikert kíván 

további munkájához. 

 

Bán Balázs képviselő arról érdeklődik, hogy az új kollégájával van e kapcsolata, és a két 

körzetet zökkenőmentesen sikerül-e ellátnia? 

 

Kaló Eszter védőnő elmondja, hogy egyenlőre néhány szót váltottak az új kollégával. A 

körzetek ellátása zökkenőmentes. 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy volt itt az új kolleganő, szolgálati lakás iránt is 

érdeklődött és a munkaügyi kérdéseket is megbeszélték. 

 

Borbély Anikó jegyző elmondja, hogy remélhetőleg áthelyezéssel fog munkába állni, az erre 

vonatkozó munkáltatói megkeresés már megtörtént.  

 

Masinka Csabáné képviselőnek feltűnt, hogy sok a veszélyeztetett kismama, és arról 

érdeklődik, hogy ennek egészségügyi vagy életkörülményekbeli oka van-e? 

 

Kaló Eszter védőnő elmondja, hogy van egészségügyi és van szociális, de előfordul, hogy 

mindkét körülmény együttesen áll fenn. Főleg egészségügyileg veszélyeztetettek, mert a 

szegénység vonzza a betegséget is. Nem tudja a gyógyszert kiváltani.  

 

Márok Csaba polgármester köszöni a tájékoztatót, és kéri, hogy aki azt elfogadja, 

szavazzon.  

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal Kaló Eszter védőnő tájékoztatóját elfogadta.  

 

1.) Tájékoztató a mezőfalvi civil szervezetek és szerveződések, a Mezőföldi Híd   

      Egyesület tevékenységéről.  
 

Márok Csaba polgármester köszönti Szárszó Lajost a Mezőfalvai Néptáncegyüttes 

vezetőjét, és megadja a lehetőséget, hogy írásos előterjesztéséhez szóbeli kiegészítést tegyen.  

 

Szárszó Lajos köszöni az előző évek támogatását, az összeg elszámolása megtörtént. Örül 

annak, hogy minden olyan helyi programban – ahova meghívást kaptak - részt tudtak venni. A 

műsorok tekintetében megkapták a programtervet, melyben látható, hogy az idei évben mikor 
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számítanak a tánccsoportra. Ez évi tervük az 55 éves évforduló méltó megünneplése. 

Kistérségi szinten egyetlen olyan egyesület van, aki több évet megért, ez pedig a 

Dunaújvárosi Vasas Táncegyüttes. Ez mindenféleképpen büszkeségre ad okot. A szervezést 

januárban már elkezdték, összeírták mindazoknak a táncosoknak a nevét, akikről tudomásuk 

volt, személyesen is felkeresik a táncosokat. Az első megbeszélést április-májusra tervezik. 

Szeptembertől kezdik a próbákat, a fellépés decemberben lesz. Egy év kifutást adnak a 

szervezésnek annak érdekében, hogy minden zökkenőmentes legyen. Ezúton szeretné 

megkérni az iskola igazgatónőjét, hogy decemberben a műsorukat az iskolában tarthassák 

meg. Vannak olyan együttesek, akik úgy gondolták, hogy nem a saját településükön szeretnék 

megszervezni a jubileumi műsorukat. Kiemelné itt a baracsi néptáncegyüttest, akik a Bartók 

Kamaraszínházban tartották, ami több százezer forintos plusz költséget jelentett. Fontos, hogy 

Mezőfalván szeretnék megtartani ezt a programot, hiszen akkor mindannyian részt tudnak 

venni, tudnak egymásnak segíteni. Ehhez elkészítették a költségvetést, ami az öt évvel ezelőtti 

költségvetésen alapul. Leírta, hogy körülbelül 500.000,- Ft-ba fog kerülni, bízva abban, hogy 

több támogatást kaphasson a csoport ez miatt. Pályázati úton is szeretnének a költségekhez 

pénzeszközt nyerni, valamint jegybevétellel is összegeket visszafordítani. Plusz költség lenne 

egy zenekar felkérése, ami még soha nem volt. A tavalyi évben néhány táncosuk saját 

költségükön Nyárádselyére mentek új táncot tanulni és most adják át tudásukat a 

mezőfalviaknak. Új programként Somogy megyei táncokkal készülnénk még erre az 

eseményre. Péntekenként szeretnének plusz próbákat beütemezni, ehhez kéri a segítséget. 

Hangosítással van még probléma, úgy érzi gazdátlan. Felajánlást szeretne kérni az évfordulóra 

meghívott vendégek vendéglátásához.  

 

Bán Balázs képviselő elmondja, hogy nosztalgikus élményt keltett benne a kulturális 

bizottságnak címzett beszámoló. Kérdése, hogy az anyagban motivációs táborról lehet 

olvasni. Kell bizonyos összetartás ahhoz, hogy egyben maradjon a társaság? 

 

Szárszó Lajos mindenféleképpen kell, hiszen Takács Imre elvesztése is nagy űrt hagyott 

maga után, illetve többen mozognak továbbtanulás illetve munkahelyi problémák miatt, ezért 

meg kell próbálniuk bevonni az általános iskolából is gyermekeket. A csoportban nagy a 

korosztálybeli eltérés, van aki még nincs 14 éves, a legidősebb pedig nagymama korú. 

Összetartó kirándulás megszervezésére gondolt, ahova el tudnak menni közösen, 

kötetlenebbül tudnak beszélgetni, hiszen a heti 1,5-2 órás találkozás a munkáról szól. 

Szeretnének kimenni Erdélybe néptáncot tanulni, ennek a költségeinek a felét megpróbálják 

kifizetni, ami nagyon nehéz, hiszen nem a legtehetősebb szülők gyermekei táncolnak a 

csoportban. A leadott programtervben azonban ez nincs benne. A herczogzdorfiakhkoz 

történő kiutazásban is szeretnének részt venni.  

 

Molnárné Troppert Mária képviselő arra gondol, hogy az idén Erdélybe, jövőre pedig 

Herczogzdorfba utazhatna a csoport. 

 

Márok Csaba polgármester hozzáteszi, hogy az utóbbi kérésnek semmi akadálya nincs. A 

herczogzdorfiak azt jelezték, hogy az idén egy kisebb csapattal jönnének hozzánk, de jövőre 

náluk lesz nagyobb rendezvény, amire várnak bennünket. 

 

Dr. Baranyai Mariann képviselő kérdése, hogy az idén hol lesz a táncostábor? Szerinte ez 

lehetne toborzó jellegű, mert a létszámot bővíteni kellene és egy nyári tábor is jó volna.  

 

Szárszó Lajos válaszában elmondja, hogy nem tudja, hogy most melyik település következik. 

Neki a néptánctábor kapcsán más elképzelése van. Számára egy ilyen jellegű tábor azt jelenti, 



10 

 

hogy reggel 8 órakor felkel, táncol, tanul, utána kettőig ebédszünet majd estig ismét táncol, 

fürdést követően pedig hajnalig táncház. Ez egy nosztalgiatábor, ami arról szól, hogy a régi 

barátok, régi táncosok összejönnek és estig beszélgetnek, táncolnak.  

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy a nosztalgiatábor részében Szárszó Lajos nem 

nagyon vesz részt, mert ez az idősebb korosztály tábora inkább, akiket még Wünch Lászlóék 

tanítottak.  

 

Bán Balázs képviselő a Művelődési Ház hangtechnikájára felelőst keresni, mert szerinte nem 

állapot, hogy évek óta gazdátlanul vannak az értékes dolgok. 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy a hangtechnikáért Nagy József és Palló János a 

felelősök. Volt azonban arra is példa, hogy az iskolából Halász József ment helyettesíteni. 

Köszöni a tájékoztatót, és kéri, hogy aki azt elfogadja, szavazzon.  

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal Szárszó Lajos tájékoztatóját elfogadta.  

 

Márok Csaba polgármester köszönti Szabó Sándort az Asztalitenisz Klub vezetőjét, és 

megadja a lehetőséget, hogy írásos előterjesztéséhez szóbeli kiegészítést tegyen.  

 

Szabó Sándor elmondja, hogy az Asztalitenisz Klub idén ünnepli 10 éves évfordulóját, ez 

miatt kicsit komolyabb ünnepségre gondoltak. Vendégül szeretnék látni Harci Zsoltot, aki 

most a válogatott szövetségi kapitánya. Már felvették vele a kapcsolatot, aki szívesen eljönne. 

Nagy Ferencet is meghívnák, valamint azokat, akik a kezdet kezdetén jelen voltak, illetve 

hozzátettek valamit a klubhoz, illetve itt játszottak. Bemutatóra és főzőcskézésre gondoltak, 

ezért kérik az idei támogatást. 

 

Bán Balázs képviselő elmondja, hogy az Asztaliteniszezők vezetője személyében 

megnyugtató egyéniségre találhatunk, amely garancia a Klub működésére. Szeretne utalni az 

információközlés hiányára, mivel olvasható volt az anyagban, hogy a művelődési házi 

programok néha ütköztek a klubfoglalkozással.  

 

Szabó Sándor elmondja, hogy ilyen esetben telefonon szokta értesíteni a többieket, ez 

azonban nem volt gyakori eset. Ez ügyben felvette már Ijjas Gizellával a kapcsolatot, 

naptárban fel vannak írva az események, ezeket megtekinthetjük, megoldódott a probléma. Jó 

dolog, hogy szombaton szép számmal jönnek. Lelkesek, teszik a dolgukat. Probléma, hogy 

két törött asztaluk van, kereke nem forog, nem tudják tolni az asztalt, végig emelni kell, azért, 

hogy a parkettát nehogy felkarcolják. 

 

Bán Balázs képviselő elmondja, hogy a beszámolóban olvasható, hogy az iskolában áll 3 

asztal, mely nincs használva.  
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Masinka Csabáné képviselő személyes tapasztalta, hogy az Asztalitenisz Klub egy nagyon 

jó közösség, mennek a szülők és viszik a gyerekeket is, szinten minden korosztály fellelhető. 

Nagyon jó délutáni időtöltés télen-nyáron. 

 

Márok Csaba polgármester véleménye, hogy ha valaki oda bemegy szívesen fogadják, nem 

nézik ki. Az asztalok állapota valóban kívánni valót hagy maga után, az asztalfejlesztésre 

szükség lenne, ezért arról érdeklődik, hogy milyen kiadást képvisel egy ilyen asztal? 

 

Szabó Sándor szerint körülbelül 30.000,- Ft – 40.000,- Ft-ért már jó asztalokat lehet kapni.  

 

Dr. Baranyai Mariann képviselő kérdése, hogy az iskolának valóban van szabad asztala? 

 

Jaksics Erzsébet iskolaigazgató elmondja, hogy nem tud róla. Az iskolában lévő asztalokat a 

gyerekek használják.  

 

Nyulasiné Lakos Angéla iskolaigazgató-helyettes kiegészíti azzal, hogy az iskolai 

asztalokat a gyerekek saját, általuk összegyűjtött 1-2 Ft-osokból vásárolták meg. Ezeket a 

gyerekek folyamatosan használják, elhasználódnak, tönkremennek. Próbálják őket javítgatni, 

de például hálókat otthonról hoznak a gyerekek. Úgy gondolja, hogy az ő gyűjtésükből 

megvásároltak asztalokat, a gyerekeknek kellene használnia továbbra is. 

 

Márok Csaba polgármester szerint a támogatás felosztásánál mindenképpen figyelembe 

kellene venni a kérést.  

 

Bán Balázs képviselő kérdése, hogy hetente hány alkalommal találkoznak? 

 

Szabó Sándor elmondja, hogy hetente két alkalommal csütörtökön 16.00 órától – 19.00 

óráig, szombaton 14.00 órától – 17.00 óráig játszanak. 

 

Márok Csaba polgármester köszöni a tájékoztatót, és kéri, hogy aki azt elfogadja, 

szavazzon.  

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal Szabó Sándor tájékoztatóját elfogadta.  

  

Márok Csaba polgármester köszönti Kiss Attilát a Mezőfalváért Egyesület elnökét, megadja 

a lehetőséget, hogy írásos előterjesztéséhez szóbeli kiegészítést tegyen. 

       

Kiss Attila elnök elmondja, hogy az egyik legnagyobb költséget igénylő tevékenységük a 

falu főútján elhelyezett zászlótartó elkészíttetése. Köszönetet mond a foltvarróknak, akik a 

zászlót megvarrták, valamint a Damil Horgászegyesületnek, akik a zászlónyelet biztosították. 

Kérése, hogy a nagy ünnepeken legyenek kihelyezve a zászlók. Egyéb tevékenységük a 

Nyugdíjas Klub tetőszerkezetéhez való anyagi hozzájárulás. Sikerült az elmúlt években 

nagyobb dolgot is csinálniuk, ide sorolná a temető hátsó részének takarítását, fásításban való 

részvételt. Erre az évre különösebb, nagyobb lélegzetvételű munkát nem terveztek, ez az oka 
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annak, hogy anyagi támogatást sem kérnek. A falu főbb rendezvényein, mint a 

lecsófesztiválon, vigasságokon, néptáncosok szüreti felvonulásán való aktív közreműködésük 

ezután is meglesz. Tavalyi évben az adventhez 20 liter bort, teát, több kiló pogácsát 

készítettek, mely hagyományt szeretnék folytatni. A jövőbeni terv a Leaderben egy 

komolyabb pályázaton való indulás. 

 

Márok Csaba polgármester köszöni a tájékoztatót, és kéri, hogy aki azt elfogadja, 

szavazzon.  

 

 A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal Kiss Attila tájékoztatóját elfogadta.  

 

Márok Csaba polgármester köszönti Klics Ferencnét a Nagycsaládosok Mezőfalvi 

Egyesületének elnökét, megadja a lehetőséget, hogy írásos előterjesztéséhez szóbeli 

kiegészítést tegyen. 

 

Klics Ferencné elmondja, hogy a rendezvényeken továbbra is szívesen részt vesznek és 

segítenek. Köszöni a korábbi anyagi támogatást és a PET palack gyűjtése során kapott 

segítséget. Az ebből befolyó pénzösszeg nagy segítség az egyesület számára, hiszen ezek az 

egyesületben lévő családok kevés pénzzel rendelkeznek, a tagdíj befizetése is gondot okoz. 

Éves tagdíjuk 4000,- Ft, melyből az anyaegyesület fele is kell befizetést teljesíteni. Az idén 20 

éves évfordulójukat ünneplik, szeretnék meghívni régi tagjaikat, régi vezetőiket, 

társegyesületekből néhány embert szeretnének vendégül látni, emiatt kérik a nagyobb  

összegű támogatást.  

 

Márok Csaba polgármester a PET palack gyűjtése kapcsán elmondja, hogy a beszállítói kör 

elapadt, egyedül a hivatali kistraktor gyűjti csak a lakók által kihelyezett zsákokat. A 

kistraktor lassú és kicsi, egyedül képtelen összeszedni. Korábban már kérte az elnök asszonyt, 

hogy próbáljanak másokat is bevonni a gyűjtésbe. Javasolja, hogy vegyék fel a  kapcsolatot 

Simon Lajossal, annak reményében, hogy átvennék- e a palackokat. Úgy tudja, hogy ebben 

már történt is lépés.  

 

Klics Ferencné elmondja, hogy Simon Lajostól már kaptak ajánlatot, 60,- Ft-ot fizetne 

palackonként.  

 

Masinka Csabáné képviselő javasolja, hogy az újságban jelentessenek meg cikket arról, 

hogy aki megteheti, vigye a palackokat a régi tanácsház udvarába. Arról érdeklődik, hogy 

onnan ki szokta elszállítani? 

 

Klics Ferencné válaszában elmondja, hogy sokan ezt meg is teszik, melyért köszönetet mond. 

Az átválogatott palackokért jön egy autó, az onnan történő szállítást már nem nekik kell 

megoldaniuk. 

 

Márok Csaba polgármester köszöni a tájékoztatót, és kéri, hogy aki azt elfogadja, 

szavazzon.  
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 A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal Klics Ferencné tájékoztatóját elfogadta.  

 

Márok Csaba polgármester köszönti Nyulasiné Lakos Angélát a Mezőfalvi Nőikar 

Egyesület vezetőjét, megadja a lehetőséget, hogy írásos előterjesztéséhez szóbeli kiegészítést 

tegyen. Tekintettel arra, hogy Nyulasiné Lakos Angéla szóbeli kiegészítéssel nem él, várja a 

kérdéseket, véleményeket. 

 

Bán Balázs képviselő Keszthelyi Dalnapról érdeklődik. 

 

Nyulasiné Lakos Angéla elmondja, hogy a Keszthelyi Dalünnep hosszú évek óta 

megrendezésre kerülő fesztivál, amatőr kórusok találkozójaként hirdetik. Két kategóriában - 

egyházi és a világi zene – lehetett nevezni. Úgy gondolta, hogy mindkét kategóriába tudnak 

indulni 20-20 perces műsorral. Összkari művet kell hozzá megtanulni, amit valamilyen 

formában el kell majd énekelni. Két helyszínen zajlik az ünnepség, Keszthely Város főterének 

a főtéri templomában valamint a Balaton Múzeumban. Kötelezően vállalni kell a jelentkező 

kórusoknak a térzenélést, ezt a szervezők fogják megmondani, hogy melyik részen kell kiállni 

és zenélni. Kedveli ezeket a kültéri megmozdulásokat, mert úgy gondolja, hogy nagyban 

elősegíti a műfajuk népszerűsítését, más próbatétel elé állítja az énekkart, mint egy 

koncertterem vagy egy templomi éneklés. Eredetileg 8500,- Ft/fő volt a belépő, a kötelezően 

előírt étkezést nem kérték, így mindenki magának fogja az étkezést megoldani, és a belépő is 

kedvezőbb lesz. A szállást és az utazást kell még finanszírozniuk. 

 

Márok Csaba polgármester kiemelné azt, hogy a községi rendezvényeken mindig részt 

vesznek, ezzel nagy segítséget nyújtanak.   

 

Nyulasiné Lakos Angéla hozzáteszi, hogy büszke a Dréta Antal Kórustalálkozóra, melyet 5. 

éve rendeznek meg, ebben nagy együttműködés van a Művelődési Ház, Önkormányzat és a  

Női Kar között. Mindig a szakmai részt vállalják magukra, szakmai zsűri és a kórusok 

meghívása a vállalt feladatuk. Egyesületük az, amely a megyei határokon is túlnyúló 

kulturális rendezvényt tud Mezőfalvára hozni. Százhalombatta, Székesfehérvár, Zírc 

rendszeres vendégeik, akik mindig nagyon jó hírét viszik Mezőfalvának. Legutóbbi kültéri 

éneklésük is megint egy új színfolt volt, ugyanis a Dréta Antal szobornál énekeltek. Külső 

megjelenésükkel más kisugárzása van a kórusnak, mely öltözéket a tavalyi támogatási 

pénzből vásárolták. 

 

Márok Csaba polgármester köszöni a tájékoztatót, és kéri, hogy aki azt elfogadja, 

szavazzon.  

 

 A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  
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A Képviselő-testület 7 igen szavazattal Nyulasiné Lakos Angéla tájékoztatóját elfogadta.  

 

Márok Csaba polgármester köszönti Cséplő Bélánét a Sárgarózsa Nyugdíjas Klub elnökét,  

megadja a lehetőséget, hogy írásos előterjesztéséhez szóbeli kiegészítést tegyen. Elmondja, 

hogy mind a két nyugdíjas klub esetében elmondható, hogy a községi rendezvényeinket 

leginkább látogatók, részt vesznek minden társadalmi munkánkban. Tájékoztatná mind a két 

klubbot, hogy a részükre megállapított támogatási összeg az újsághordásra vonatkozó 

összeget is tartalmazni fogja. Mivel Cséplő Béláné szóbeli kiegészítéssel nem él, és kérdések 

sem hangzanak el, ezért kéri, hogy aki a tájékoztatót elfogadja, szavazzon.  

 

 A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal Cséplő Béláné tájékoztatóját elfogadta.  

 

Márok Csaba polgármester köszönti Kertész Ilonát a Nagyközségi Nyugdíjas Klub elnökét, 

felkéri, hogy írásos előterjesztéséhez szóbeli kiegészítést tegyen. 

 

Kertész Ilona elmondja, hogy a Nagyközségi Nyugdíjas Klub 1975. szeptember 18-án 

alakult. A mezőfalvi nyugdíjas korú embereket szórakozással, művelődéssel tartja össze. A 

vezetőség éves programokat csinál, melyeket a tagokkal közgyűlésen fogadtatja el, ez alapján 

működtetik a klubbot. A klubtagok egy évre 1500,- Ft-os tagdíjat fizetnek. Jelenleg 77 fővel 

működnek, ebből 19 fő aki 80 éven felüli, ők nem fizetnek tagdíjat. Az övékét a fiatalabbak 

fizetik, valamin vannak pártoló tagok, akik segítik a működésüket. Szeretnek fürdőkre eljárni, 

rendezvényeik jól sikerülnek, melyet külön finanszíroznak. Két alkalommal voltak fürödni, 

belépők kifizetésére fordították a támogatási összeget. Minden rendezvényen nagyon aktívak 

a tagok, szép számmal vesznek részt a közösségi megmozdulásokon is. Szeretné megköszönni 

az Önkormányzatnak, Művelődési Háznak azokat a színvonalas műsorokat, amelyeket az 

egész falunak szerveznek, a helyben szórakozás érdekében.    

 

Márok Csaba polgármester köszöni a tájékoztatót, és kéri, hogy aki azt elfogadja, 

szavazzon.  

 

 

 A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal Kertész Ilona tájékoztatóját elfogadta.  

 

Márok Csaba polgármester köszönti Feth Róbertnét a Gazdakör képviselőjét és  felkéri,  

hogy írásos előterjesztéséhez szóbeli kiegészítést tegyen. Elmondja, hogy Feth Róbert az a 

személy, aki a gazdákat összefogja, hasznos és nagyon lelkes csapat. Beszámolójukban 
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olvasható, hogy jelentős pénzbeni és egyéb más támogatást nyújtanak. Mindezt úgy teszik, 

hogy az Önkormányzattól anyagi támogatást nem kérnek. 

 

Feth Róbertné elmondja, hogy szívesen vannak a rendezvényeken, jól működnek.  

 

Bán Balázs képviselő elmondja, hogy a beszámolóból kitűnt, hogy a nyesedékhordásban is 

segítenek.  

 

Márok Csaba polgármester a nyesedék kapcsán elmondja, hogy ez egy olyan jellegű 

szerves anyag, amit ha nedvesen összerakunk, begyullad. Ez miatt száraz nyesedéket 

szeretnének összeaprítani. Ha a lakó levágja és összerakja egy kupacba, jelentős mennyiség 

esetén ki lehet menni az ágaprítóval. Kisebb mennyiség esetén lehetőséget biztosítunk a tároló 

mellett történő elhelyezésre is.   

 

Márok Csaba polgármester köszöni a tájékoztatót, és kéri, hogy aki azt elfogadja, 

szavazzon.  

 

 A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal a Gazdakör tájékoztatóját elfogadta.  

 

Márok Csaba polgármester tájékoztatja a Képviselő-testületet, hogy a Mezőfolt Foltvarró 

Klub vezetője Papp Imréné jelezte, hogy nem tud jelen lenni az ülésen. Kéri, hogy aki az 

írásbeli tájékoztatóját elfogadja, szavazzon.  

 

 A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal a Mezőfolt Foltvarró Klub tájékoztatóját elfogadta.  

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy a Birkózó DSK írásbeli tájékoztatóját 

benyújtotta, az ülésen azonban nem tudnak részt venni. Kéri, hogy aki a Birkózó DSK írásbeli 

tájékoztatóját elfogadja, szavazzon.  

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal a Birkózó DSK tájékoztatóját elfogadta.  
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Márok Csaba polgármester megadja a lehetőséget a Damil Horgászegyesület 

képviseletében Sóki László képviselőnek, hogy az írásos előterjesztéshez szóbeli kiegészítést 

tegyen. 

 

Sóki László képviselő elmondja, hogy Szóta Ferenc elnök munkahelyi elfoglaltsága miatt 

nem tud jelen lenni. Köszönik a tavalyi évben megállapított támogatást, mértéke kapcsán 

ebben az évben sem kívánnak emelést kérni. A horgászok önmaguk és mások 

szórakoztatására tartják életben ezt az egyesületet. A kishantosi horgászegyesületet bérlik, 

ezért a Mezőgazdasági Zrt-nek bérleti díjat fizetnek. A halat a tóba a horgászok saját maguk 

vásárolják meg. Községi rendezvényekre leginkább a közétkeztetésben állnak rendelkezésre 

különféle halételekkel. A tó nyitva áll a különböző rendezvényekre, civil szervezeteket, 

magánszerveződéseket is vendégül szoktak látni.  

 

Márok Csaba polgármester köszöni a tájékoztatót, és kéri, hogy aki azt elfogadja, 

szavazzon.  

 

 A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal a Damil Horgászegyesület tájékoztatóját elfogadta.  

 

Márok Csaba polgármester tájékoztat arról, hogy a Mezőfalvi Mozgássérültek Fogyatékkal 

Élők klubjának képviselője nincs jelen. Az írásos előterjesztéshez várja a kérdéseket és 

észrevételeket? 

 

Masinka Csabáné képviselő hozzáteszi, hogy minden rendezvényen részt vesznek, szép 

ünnepségeket csinálnak, karácsonykor is gyönyörűen megterített asztalokkal várták a 

tagjaikat. Nagyon sokat segítenek sorstársaiknak az ügyintézésben, példamutató a 

tevékenységük.  

 

Bán Balázs képviselő arról érdeklődik, hogy helyiséget tudunk-e számukra biztosítani? 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy bárkinek rendezvénye van, az két hely közül 

választhat a művelődési ház és a nyugdíjas klub épülete között. A régi tanácsháza épületében 

vannak üres helyiségek. 

 

Masinka Csabáné képviselő elmondja, hogy Kiss Jánosné beszélgetésük kapcsán elmondta, 

hogy a korábban a Jobbik által bérelt helyiség megfelelő lenne számukra. 

 

Márok Csaba polgármester szerint ennek akadálya nincsen, javasolja, hogy a klub nyújtsa 

be ez iránti kérelmét.   

 

Márok Csaba polgármester kéri, hogy aki a tájékoztatót elfogadja, szavazzon.  

 

 A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 
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Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal a Mezőfalvi Mozgássérültek Fogyatékkal Élők 

Klubjának írásbeli tájékoztatóját elfogadta.  

 

Márok Csaba polgármester a Lovasegylet pályázata kapcsán elmondja, hogy ez a szervezet 

is részt vesz minden rendezvényünkön, kiemelné a szüreti felvonulást. Igazolt versenyzőik is 

vannak, melynek anyagi terhei tetemesek. Támogatásként az önkormányzat a rétet, mint 

kaszálót biztosítja számukra. Kéri, hogy aki az írásos tájékoztatójukat elfogadja, szavazzon.    

 

 A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal a Lovasegylet írásbeli tájékoztatóját elfogadta.  

 

Márok Csaba polgármester köszönti Kaltenecker Miklóst, az Önkéntes Tűzoltó Egyesület 

elnökét, felkéri, hogy mondja el szóbeli tájékoztatását.   

 

Kaltenecker Miklós elmondja, hogy 40 évesek a gumik az autón. Felnistől kellene újakat 

beszerezni. Ha a felnik meg vannak, a Hankooktól jutányos áron vagy ingyen kapnának 

gumikat. Ehhez kérik a magasabb összegű támogatást.  

 

Bán Balázs képviselő az anyagi helyzetükről érdeklődik, mivel a Mezőhíren megjelent az 

ezzel kapcsolatos segélykiáltásuk.  

 

Kaltenecker Miklós elmondja, hogy jelenleg nagyon szűkös az anyagi helyzetük, mivel a  

tavalyi évben a katasztrófavédelem úgy írta ki a pályázatot, hogy nem volt működési keret. A 

tűzoltóság államosítása során összejött eszközt osztották szét, illetve erre lehetett pályázni. 

Felmérték, hogy március 14-én mennyi üzemanyagot használtak fel, így lehet hogy némi 

pénzt fognak juttatni az önkénteseknek is. Sok esetben az önkéntesek segítették ki 

üzemanyaggal a hivatásosokat is.  

 

Dr. Baranyai Mariann képviselő szerint erre az önkéntes csapatra mindig lehet számítani. 

Az autó gumik nélkül nem maradhat, ezért a támogatás megadásakor ezt kell figyelembe 

venni.  

  

Márok Csaba polgármester kéri, hogy aki elfogadja Önkéntes Tűzoltóegyesület írásos 

tájékoztatóját elfogadja, szavazzon. 

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  
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A Képviselő-testület 7 igen szavazattal Kaltenecker Miklós Önkéntes Tűzoltó Egyesület 

vezetőjének tájékoztatóját elfogadta. 

 

Márok Csaba polgármester a PIMASZ motoros- és hagyományőrző egyesület pályázata 

kapcsán elmondja, hogy ez új szerveződés, melynek elnöke Gyetvai József. Kéri, hogy aki az 

írásos tájékoztatót elfogadja, szavazzon.    

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal PIMASZ motoros- és hagyományőrző egyesület 

tájékoztatóját elfogadta. 

 

Bán Balázs képviselő arról érdeklődik, hogy a Napsugár Játszóház és a D-05 Pusztagalamb 

Sportegyesület kapott-e értesítést, mivel pályázatot nem adtak be, és nincsenek is jelen az 

ülésen. 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy a Napsugár Játszóház mint különálló szervezet 

megszűnt, a Művelődési Házban rendszeresen, szerdai napokon 16-18 óra között az IKSZT 

program keretében van erre lehetőség. A másik szervezet értesült a pályázati kiírásról, viszont 

nem küldött anyagot.  

 

Márok Csaba polgármester Mezőföldi Híd Egyesület kapcsán elmondja, hogy ez a Leader 

egyesületünk. A legnagyobb nehézséget okozzák a pályázatoknál a közreműködő szervezetek, 

vagyis az MVH. Bonyolult az eljárási rendjük. Lejár egy tervezési időszak, nem tudni, hogy 

új pályázati források mikor nyílhatnak meg. Egyenlőre csak azok akik visszaadták, vagy nem 

valósítottak meg azon összegekből lehet felhasználni.  

 

Márok Csaba polgármester kéri, hogy aki a tájékoztató elfogadja, szavazzon. 

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal Márok Csaba polgármester tájékoztatóját 

 elfogadta. 

 

Márok Csaba polgármester kéri a képviselők véleményét és javaslatát a civilek 

támogatására vonatkozóan. 

 

Sóki László képviselő bejelenti személyes érintettségét a Damil Horgászegyesületi tagsága 

miatt.  

 

Molnárné Troppert Mária képviselő bejelenti személyes érintettségét a Mezőfalvi Nőikari 

tagsága miatt. 
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Masinka Csabáné képviselő véleménye szerint nem kellene kizárni a szavazásból a 

képviselőket. 

 

Dr. Baranyai Mariann képviselő szerint sem olyan horderejű dologról van szó, ami 

indokolná a kizárást.   

Cseke Ottó képviselő javasolja, hogy ne zárja ki a testület a képviselőket.  

 

Márok Csaba polgármester egyetért a javaslatokkal, ezért kéri, hogy aki egyetért azzal, 

hogy a két személyesen érintett képviselőt ne zárja ki a szavazásból a testület, szavazzon. 

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 5 fő 

Nem szavazott: 2 fő 

Igen szavazat: 5 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának 

38/2013. (III.27.) számú képviselő-testületi határozata 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország helyi 

önkormányzatáról szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 49. § (1) bekezdése alapján az alábbi 

döntést hozza: Sóki László képviselőt és Molnárné Troppert Mária képviselőt az 

önszerveződő közösségek és civil szervezetek anyagi támogatására vonatkozó döntésből nem 

zárja ki.    

 

Felelős: Márok Csaba polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Márok Csaba polgármester az előző évekhez hasonlóan a civilek támogatására fordítható 

összegek megvitatását kéri a beadott pályázatuk figyelembe vételével. Tájékoztatja a 

testületet, hogy a költségvetés alapján a civil szervezetek támogatására fordítható 1.200.000,- 

Ft áll rendelkezésre. Javasolja, hogy az összeg ne teljes mértékben legyen kimerítve, hiszen 

tartalékolni kellene. Önkéntes Tűzoltó Egyesület leírta, hogy 300.000,- Ft önkormányzati 

támogatást kérnének és ezen felül 100.000,- Ft-ot kerékcserére. A tavalyi évben 150.000,- Ft-

ot kaptak, ezért javasolja, hogy ebben az évben is ezzel az összeggel kellene támogatni az 

Egyesületet. A két nyugdíjas klubnál 130.000,- Ft-ot javasol.  

 

Molnárné Troppert Mária képviselő véleménye, hogy meg kellene különböztetni a két 

nyugdíjas klubbot, mivel az egyik klubban jóval több tag van.  

 

Masinka Csabáné képviselő véleménye, hogy három egyesületnek, a Néptánccsoportnak, 

Asztalitenisz Klubnak és a Nagycsaládosoknak évfordulója van ebben az évben, ezt kellene 

elsősorban mérlegelni. 

 

Márok Csaba polgármester a Nagycsaládosok Egyesületének a tavalyi évi támogatást 

javasolja, melynek mértéke 100.000,- Ft volt. További segítséget nyújtunk a petpalack 
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gyűjtése során is, valamint plusz bevételük is származik a palackgyűjtésből. Női Kar 90.000,- 

Ft összegű támogatást kért, támogatja ezt az összeget. A Bírkózók 50.000,- Ft összegű 

támogatást kértek, szintén támogatja az összeg megadását. Lovasegylet működésükhöz 

50.000,- Ft-ot kértek, támogatja az összeg idei évi megadását. Néptánccsoport a tavalyi évben 

80.000,- Ft-ban részesültek, az idei évben 500.000,- Ft összegű támogatást kértek 

pályázatukban, tekintettel azonban az évfordulójukra 100.000,- Ft összegű támogatást javasol. 

Foltvarrók az idén vasalót szeretnének venni, ezért 60.000,- Ft összegű támogatással segítené.  

 

Molnárné Troppert Mária képviselő a Foltvarróknak javasolt támogatást soknak véli 

összehasonlítva egy Néptáncegyüttessel vagy egy Énekkarral. Az imént említett csoportok 

egy évben többször is fellépnek, ehhez szükség van ruhákra, cipőkre, útiköltségre mely 

hatalmas pénzt emészt fel, fenntartásuk is nehezebb. 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy a Damil Horgászegyesület pályázatában 

60.000,- Ft-ot kért, támogatja a kért összeg megadását. Pimasz 50.000,- Ft-ot kért, mivel egy 

kezdő csoport, évi egyszeri rendezvény megtartásához 30.000,- Ft összeget javasol.  

 

Sóki László képviselő elmondja, hogy összehasonlítva a többi szervezettel az Önkéntes 

Tűzoltókat, javaslata, hogy működésükhöz 150.000,- Ft-ot, felnik vásárlásához 60.000,- Ft-ot 

kapjanak. Kiemelné, hogy egy olyan szervezetről van szó, akik hívás nélkül, bármikor a 

helyszínen vannak, mindig számíthatunk rájuk.   

 

Márok Csaba polgármester javaslata 250.000,- Ft, mert sokat tesznek maguk is a 

működőképességük érdekében.    

 

Masinka Csabáné képviselő a Mozgáskorlátozottak Klubjánál javasolja a 60.000,- Ft-ot, 

mivel nincs egyéb bevételük. Sokat segítenek a faluban élő embereknek az ügyintézésekben.  

 

Sóki László képviselő minden egyes csoport utána jár annak, hogy egyéb bevételre szert 

tegyen. Ők nem tesznek ezért semmit. Szociális szemlélettel nem kívánja a támogatást 

eldönteni.  

 

Masinka Csabáné képviselő elmondja, hogy a karácsonyi rendezvényükkor jelen volt, ahol 

volt olyan tag is, akinek az volt a karácsonya, mindenféleképpen támogatja az egyesületet.  

 

Dr. Baranyai Mariann képviselő megadná a motoros egyesületnek az általuk kért 50.000,- 

Ft-ot.  

 

Márok Csaba polgármester nem támogatja, mert arányait tekintve a többi csoportokhoz 

viszonyítva, soknak gondolja az 50.000,- Ft-ot, 30.000,- Ft-ot javasol. Néptánccsoport 

támogatási összegét emelné 120.000,- Ft-ra.  

 

Molnárné Troppert Mária képviselő a Mozgáskorlátozottak 60.000,- Ft összegű 

támogatását javasolja. 

 

Bán Balázs képviselő szerint évekre visszamenőleg hagyomány volt az, hogy a jubilálók 

többet kapnak. A Foltvarrók tavaly is méltánytalannak tartották azt, hogy nem emeltük ki 

komolyabb összeggel. Kéri, hogy ebben az évben legalább 5.000,- Ft-tal kapjanak többet, 

ezzel jelezzük azt, hogy ők is fontosak számunkra. 
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Márok Csaba polgármester hozzáteszi, hogy aki jubilál, azokét meg is emeltük. Összegezve 

az elhangzottakat az alábbi javaslatot teszi: a két nyugdíjas klub 130.000,- Ft, nagycsaládosok 

100.000,- Ft, Női kar 90.000,- Ft, birkózók 50.000,- Ft, Lovasegylet 50.000,- Ft, néptáncosok 

120.000,- Ft, foltvarrók 60.000,- Ft, asztalitenisz 60.000,-, horgászegyesület 60.000,- Ft, 

tűzoltók 250.000,- Ft, mozgáskorlátozottak 60.000,- Ft, motorosok 30.000,- Ft támogatásban 

részesüljenek. Kéri, hogy aki az elhangzott javaslattal egyetért, szavazzon.  

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának  

39/2013. (III.27.) számú képviselő-testületi határozata  

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi közművelődésről 

szóló 3/2009. (III.16.) önkormányzati rendeletének (továbbiakban: R.) 12. § (1) bekezdése 

értelmében  „elismeri és támogatja azt a tevékenységet, amelyet a településen élő vagy 

dolgozó állampolgárok önszerveződő közösségei végeznek az önkormányzati feladatok 

megvalósítása, a polgárok közéletbe való bevonása, a település fejlesztése és szépítése, a 

kultúra és a hagyományok ápolása, a lakosság művelődése, oktatása, szórakozása, sportolása, 

illetve szabadidejének hasznos eltöltése érdekében”.  

 

A Képviselő-testület az R. 12.§ (3) bekezdése alapján az önszerveződő közösségek és civil 

szervezetek anyagi támogatásának céljából kiírt pályázati felhívás elbírálásának 

eredményeként a 2013. évben az Önkormányzat költségvetésében erre a célra elkülönített 

összegből az alábbi támogatást nyújtja:  

   
    Nagyközségi Nyugdíjas Klub  

130.000,- Ft 

Sárgarózsa Nyugdíjas Klub 
130.000,- Ft 

Nagycsaládosok Mezőfalvi Egyesülete 
100.000,- Ft 

Mezőfalvi Nőikar Egyesület 
90.000,- Ft 

Birkózó DSK 
50.000,- Ft 

Mezőfalvi Lovasegylet 
50.000,- Ft 

Mezőfalvi Néptáncegyüttes 
120.000,- Ft 

Mezőfolt Foltvarró Klub 
60.000,- Ft 

Asztalitenisz Klub 
60.000,- Ft 

Mezőfalva-Kishantosi Damil Horgászegyesület  
60.000,- Ft 

Mezőfalvi Önkéntes Tűzoltó Egyesület 
250.000,- Ft 

Mezőfalvi Mozgássérültek, Fogyatékkal Élők Klubja 
60.000,- Ft 



22 

 

PIMASZ Motoros és Hagyományőrző Egyesület 30.000,- Ft 

 

Felelős: Márok Csaba polgármester 

Határidő: 2013. május 31. 

 

4.)Közbeszerzési Terv elfogadása 

       

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy írásos előterjesztést mindenki megkapta, ezért 

kéri, hogy aki a közbeszerzési tervet elfogadja, szavazzon.  

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának 

40/2013. (III.27.) számú képviselő-testületi határozata 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 2013. évre 

vonatkozó Közbeszerzési Tervét a határozat mellékletét képező tartalommal elfogadja. 

  

Felelős: Márok Csaba polgármester 

Határidő: azonnal 
 

Egyebek 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy a Makk Marcsi Családi Napközit üzemeltető 

Juhászné Bokor Brigitta a mai délelőtt folyamán kérelmet juttatott el az önkormányzathoz.  

Mivel a testületi ülésen megjelent, ezért lehetőséget ad számára, hogy elképzeléseiről 

tájékoztassa a testületet.   

 

Juhászné Bokor Brigitta vállalkozó elmondja, hogy a TÁMOP pályázaton a „Makk Marcsi 

családi napközi fejlesztése Mezőfalván” címmel támogatást nyert. Az önkormányzat tavalyi 

évben szándéknyilatkozatot fogalmazott meg arról, hogy a pályázat elnyerése esetén két évig 

a rezsiköltségekhez hozzájárul 20.000,- Ft-tal. Ez két évre 480.000,- Ft. A pályázat ötéves 

fenntartási időszakot határoz meg, ezért számára a két év leteltét követő három év ad 

aggodalomra okot, mert erre az időszakra már a béreket és egyéb költségeket ki kell 

gazdálkodnia. Ezért szeretné kérni, hogy az erre az időszakra eső bérleti díjat, ami 1.603.080,- 

Ft az önkormányzat engedje el, illetve ezt az ingatlanba lelakhassa, hiszen a két épületre 

fordított felújítási költség ezt bőven fedezi. Jelzi továbbá, hogy az önkormányzat felé a tavalyi 

évről 115.000,- Ft körüli bérleti díj elmaradása van, amelynek szintén az elengedését kéri.  

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy a pályázat benyújtásakor az Önkormányzat arra 

vállalkozott, hogy biztosítja a szomszédos lakást, mely lehetővé is vált, mert a doktornő 

kiköltözött. A beadott pályázatban van épület felújítás 7.580.000,- Ft, és öt éves fenntartási 

kötelezettség, két év teljesen finanszírozott a többi három év fenntartását, a működtetést 

Juhászné Bokor Brigittának kell teljesítenie. A mai napon Rácz Krisztina pályázatíró 
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megküldte részemre ezt a pályázati anyagot. A problémát abban látja, hogy az 

önkormányzatnak egy vállalkozás közvetlen anyagi támogatására nincs lehetősége, erre a 

Kormányhivatal törvényességi felügyelete is mindig felhívja a figyelmet. Ugyanakkor az is 

tény, hogy a településen jelenleg az önkormányzat egymaga nem tudja biztosítani a 0-3 éves 

korosztály napközbeni elhelyezését. Ezért ennek a témának a jogszabályi hátterét át kell 

tanulmányozni, ezért a kérelemről szerinte a mai ülésen nem tudnak dönteni. 

 

Cseke Ottó képviselő elmondja, hogy néhány összeget össze kellene hasonlítani, mivel ez 7 

millió Ft-os beruházás, melyben az épület felújítására is fordít. Ezzel szemben pedig ennek ¼ 

része az, amit kért a vállalkozó elengedésre. Úgy gondolja, hogy mindenféleképpen segíteni 

kell. 

 

Masinka Csabáné képviselő véleménye, hogy nem kellene figyelmen kívül hagyni, hogy az 

önkormányzat épületéről van szó, és az így ráfordított összeggel az önkormányzati vagyon is 

gyarapszik. 

 

Márok Csaba polgármester óva inti a testületet bármiféle rossz döntés meghozatalában, 

ezért szerinte nagyon alaposan át kell gondolni. Azt sem kell figyelmen kívül hagyni, hogy a 

Makk Marcsi Családi Napközi működése kezdetén már segítséget nyújtottunk az 

udvarrendezéssel és a tevékenység miatt az ingatlanban szükségessé váló villany-felújítási 

munkát is az önkormányzat finanszírozta.  

 

Juhászné Bokor Brigitta vállalkozó úgy gondolja, hogy fontos lenne a felújítás, hiszen a 

lakások rendkívül rossz állapotúak, ebben az évben 92.000,- Ft ráfizetés keletkezett a 

gázszámlában, tavalyi évben pedig 110.000,- Ft-ot kellet a havi átalánydíjon felül fizetni. 

Kérését arra alapozza, hogy a többi lakó is lelakhatja a felújítási költséget. 

 

Dr. Baranyi Mariann képviselő azért támogatja a vállalkozó kérését, mert ez egy közös 

érdek, értéknövelő beruházás egyrészt, másrészt az ilyen kiskorú gyermekek felügyeletét a 

falu nem tudja megoldani. Ez a vállalkozás segíteni tud azok a szülőknek, családoknak, akik 

el szeretnének menni dolgozni. A két lakás gyakorlatilag romhalmaz, felújításra szorul, és 

nem az önkormányzat pénzét kell rá elkölteni. A jogszabályokat betartva kellene segíteni.  

Valószínűleg hatósági engedélyek is további pénzbe fognak kerülni. 

 

Juhászné Bokor Brigitta vállalkozó elmondja, hogy tulajdonképpen a másik lakásban egy új 

családi napközit kell nyitni, új engedélyekkel. 

 

Masinka Csabáné képviselő kérdése, hogy van-e ennek a pályázatnak önrésze? 

 

Molnárné Troppert Mária képviselő kérdése, hogy előrefinanszírozott vagy utólag? 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy 100 %-os támogatottságú pályázatról van szó, 

és a pályázó előleget igényelhet. Tudni kell, hogy a másik lakásban a nyílászáró csere 

megtörtént, ezért van betervezve a tetőszigetelés és homlokzatszigetelés. Tudomása szerint az 

önkormányzati lakás bérleti díja fele a helyben szokásos bérleti díj mértékének. Azt sem kell 

figyelmen kívül hagyni, hogy a TKT kapcsán visszautasította a testület azt a lehetőséget, hogy 

ezt a feladatellátást a társulás keretében Dunaújvárosban oldjuk meg, ahol plusz normatívát is 

lehet rá lehívni. Azon is kell gondolkodni, hogy a jövőben a családi napközi hogy tudna 

beintegrálódni a TKT-ba.  
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Borbély Anikó jegyző megerősíti a polgármester úr véleményét az önkormányzati 

támogatások nyújtásával kapcsolatosan. Ezen túl a téma alapos átgondolást és írásos 

előterjesztést igényel, amelyhez számos jogszabályra is tekintettel kell lenni. Ezért a testület a 

mai ülésén nem tud erről a kérdésről dönteni, valamint a téma pénzügyi bizottsági 

véleményezést is feltételez.  

 

Cseke Ottó képviselő véleménye, hogy a jövőben családi napközit inkább az óvodához 

kellene kapcsolni, nem pedig a TKT-hoz.  

 

Kondor Lászlóné intézményvezető elmondja, hogy jövőre kötelező lesz három éves kortól 

óvodába járatni a gyermekeket.  

 

Bán Balázs képviselő arról érdeklődik, hogy két évig ingyenes-e a szülőknek az ellátás, az 

azt követő három évben viszont teljes összeget kell-e fizetni, és milyen határidő van a 

kezdésre?  

 

Juhászné Bokor Brigitta vállalkozó elmondja, hogy a kezdésre nincs határidő, a papírok 

leadása után a szerződés megköthető lesz.  

 

Márok Csaba polgármester összegezve javasolja, hogy a jogszabályokat áttekintve és az 

anyagot megfelelően előkészítve pénzügyi bizottsági véleményezést követően a következő 

testületi ülésen döntsön a képviselő-testület. Aki ezzel egyetért, szavazzon. 

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A képviselő-testület 7 igennel a javaslatot elfogadta. 

 

Márok Csaba polgármester tájékoztat arról, hogy kiküldésre került a kitűntetésről szóló 

önkormányzati rendelet módosítása, amelyben Klics Ferenc díj adományozásáról van szó.  

 

Bán Balázs képviselő nagyszerű ötletnek tartja, és arról érdeklődik, hogy hogyan került 

felszínre ez a lehetőség? 

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy többen hiányát érezték a kitűntetések között, 

mivel településünk életében a sport jelentős szerepet tölt be, és Klics Ferenc személyében 

olimpikonunk is volt. Legutóbbi informális megbeszélésünkön a jelenlévő képviselők kérték a 

jegyző asszonyt, hogy a rendeleti előkészítést mielőbb végezze el.    

 

Molnárné Troppert Mária képviselő elmondja, több ember kereste meg Őt azzal, hogy 

keresik Klics Ferenc mezőfalvi olimpikonunk sírját. Ennek kapcsán gondolták azt, hogy ha 

már kis településünk büszkélkedhet olimpikonnal, aki egyébként egy köztiszteletben álló 

család sarja volt, róla nevezhetnénk el. Mivel Mezőfalván a sport egyre jobban előtérbe kerül, 

ezért ez csak egy javaslat, változtatni lehet rajta, de maga a fő gondolat ez lenne. 

 

Márok Csaba polgármester kéri, hogy aki a kiküldött rendelettervezettel egyetért, név 

szerint szavazzon.  



25 

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Névszerinti szavazás eredménye:  

Cseke Ottó                            képviselő            igen 

Sóki László    képviselő igen 

Bán Balázs   képviselő  igen 

Dr. Baranyai Mariann           képviselő            igen 

Molnárné Troppert Mária      képviselő           igen 

Masinka Csabáné                  képviselő            igen 

Márok Csaba                         polgármester      igen  

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta: 

 

Mezőfalva Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének  

4/2013. (III.28.) önkormányzati rendelete 

a képviselő-testület által adományozható kitüntetésekről, díjakról és díszpolgári címről szóló  

14/2012. (IX.13.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

Mezőfalva Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyarország címerének és 

zászlajának használatáról, valamint állami kitüntetéseiről szóló 2011. évi CCII. tv. 24. § (9) 

bekezdésében kapott felhatalmazás alapján az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdésének i) 

pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el:   

 

1. § A képviselő-testület által adományozható kitüntetésekről, díjakról és díszpolgári címről 

szóló 14/2012. (IX.13.) önkormányzati rendelet (továbbiakban: R.)  1. §-a helyébe a 

következő rendelkezés lép:  

 

„1. § A képviselő-testület kitüntetést adományoz „Mezőfalváért” címmel, Díszpolgári címet 

adományoz „Mezőfalva Díszpolgára” címen, díjat adományoz „Klics Ferenc Díj” és „József 

nádor Díj”  címen.” 

 

2.  § Az R. IV. Fejezet címének helyébe a következő cím lép: 

 

„IV. Fejezet JÓZSEF NÁDOR DÍJ ÉS KLICS FERENC DÍJ”. 

 

3. § Az R. a következő 13/A. §-sal egészül ki:  

 

„13/A. § (1) A képviselő-testület Klics Ferenc díjat adományozhat a sport és az egészséges 

életmód területén kifejtett élenjáró tevékenységért, valamint az e területen elért eredményért.” 

 

(2) A díj oklevéllel és 30.000,- Ft pénzjutalommal kerül kiadásra.” 

 

4. § E rendelet 2013. április 2. napján lép hatályba és 2013. április 3. napján hatályát veszti. 

 

Mezőfalva, 2013. március 27. 

 

 Márok Csaba sk.                                                                                      Borbély Anikó sk. 

   polgármester                                                                                                   jegyző 
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Márok Csaba polgármester tájékoztatja a Képviselő-testületet, hogy a csatorna-

beruházásunk önerejéhez újra pályázatot nyújtottunk be, mellyel 79 millió forint vissza nem 

térítendő támogatást nyertünk. Az önerő támogatásba belekerültek a cégek előleg bekérői. A 

közbeszerzésbe információi szerint nem lehet  30%-os előleget kérni, csak 10%-ot. Ezek 

alapján számszakilag is módosulni fog, de az biztos, hogy azt az előleget meg fogjuk kapni.   

Tájékoztatja a testületet, hogy a mai napon az OTP Bank képviselői a vkt-s hitelátfordítás 

kapcsán egyeztettek Sóki László elnök úrral, és Bencze Éva pénzügyi csoportvezetővel, akik 

a szükséges papírokat átadták, így reméljük, hogy a hitel rendelkezésre fog állni.  

 

A március 14-ei katasztrófahelyzet kapcsán tájékoztatja a testületet, hogy a résztvevő 

szervezeteknek, embereknek levélben megköszönte a segítségét és a részvételüket. Vismaior 

alapba lehetett volna pályázni a költségek megtérítése végett. Az érintettek megkérdezése 

során minden egyes résztvevő úgy nyilatkozott, hogy saját költségén szívesen segített, 

semmiféle ellenszolgáltatást nem várnak.   

 

Tájékoztat arról, hogy Nagyvenyim polgármestere a labor közös működtetésének 

gondolatával kereste meg. Részünkről a probléma az, hogy laboraszisztensünk rendkívül 

elfoglalt, szeptembertől a doktornő visszaérkezésével még több dolga lesz. Reggel leveszi a 

mintákat, majd az előző nap leleteit már hozza is vissza. Nagyvenyimen is van labor, de 

laborosuk nyugdíjas lett, ezért költségmegtakarítás miatt gondoltak erre a lehetőségre. 

Polgármester asszonyt arról tájékoztatta, hogy a pénzügyi csoportvezetővel és a 

laborosunkkal, illetve velük leülve ezt a témát még alaposan át kell gondolni, melyre 

hamarosan sort kerítenek.  

 

Dr. Baranyai Marianna képviselő elmondja, hogy busszal jár naponta, nehéz a hűtőtáskával 

közlekednie. Úgy érzi nem biztosítottak a feltételek. 

 

Borbély Anikó jegyző a továbbiakban arról tájékoztat, hogy az óvodai beíratáshoz készült 

egy határozati javaslat. A vonatkozó jogszabály szerint a fenntartónak a beiratkozás rendjéről 

és annak eljárásáról hirdetményt vagy közleményt kell közzétennie, és annak tartalmi elemeit 

is előírja. 

 

Márok Csaba polgármester kéri, hogy aki a kiküldött határozati javaslattal egyetért, 

szavazzon.  

 

A szavazáskor jelen van: 7 fő 

Szavazott: 7 fő 

Igen szavazat: 7 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 

41/2013. (III.27.) számú képviselő-testületi határozata 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Tündérkert Óvoda (2422 

Mezőfalva, Kinizsi u. 48.) beiratkozási idejéről és az óvodai jogviszony létesítésével 

összefüggő eljárásról az  alábbi közleményt teszi közzé: 
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1. A Tündérkert Óvoda  2013/2014-es tanévre vonatkozó óvodai beiratkozásának időpontja: 

2013. április  24 – 30. reggel 8.00 órától délután 16.00 óráig. 

 

2. A beiratkozáshoz szükséges dokumentumok: a gyermek nevére kiállított személyi 

azonosító és lakcímet igazoló hatósági igazolvány, valamint a gyermek TAJ-kártyája és a 

szülő személyi azonosító és lakcímet igazoló hatósági igazolványa.     

 

3. A szülő az óvodai nevelésben történő részvételre jogszabály alapján kötelezett gyermekét 

köteles beíratni a fenti időpontban. A köznevelésről szóló 2011. évi CXC. tv. 8. § (1-2) 

bekezdése értelmében az óvoda a gyermek három éves korától a tankötelezettség kezdetéig 

nevelő intézmény. Kötelező beíratni azokat a gyermekeket, akik a 2013-as évben az 

ötödik életévüket  betöltik.  

 

Amennyiben a szülő nem tesz eleget a beíratási kötelezettségének, az óvoda vezetője köteles 

értesíteni a gyermek lakóhelye szerint illetékes települési önkormányzat jegyzőjét.  A 

kötelezettség elmulasztása akár szabálysértési felelősségre vonást is von maga után.  

 

4. Az intézmény az Alapító Okiratának megfelelően az integráltan nevelhető  sajátos nevelési 

igényű gyermekek felvételét is biztosítja. 

 

5. Az óvoda felvételi körzete: Mezőfalva Nagyközség közigazgatási területe. 

 

6. Az óvodai felvétel tárgyában meghozott döntés közlésének határnapja: 2013.  május 24. 

 

7. Az óvodai felvételről szóló döntés ellen a szülő a közléstől vagy a tudomására jutásától 

számított 15 napon belül eljárást indíthat a fenntartónál. A fenntartó a kérelmet elutasíthatja, 

vagy a döntést megváltoztathatja, vagy a döntést megsemmisítheti és az óvodát új döntés 

meghozatalára utasíthatja.  

A szülő a fenntartónak a jogszabálysértésre hivatkozással benyújtott kérelem, továbbá az 

érdeksérelemre hivatkozással benyújtott kérelem tárgyában hozott döntésének bírósági 

felülvizsgálatát kérheti, a közléstől számított harminc napon belül, jogszabálysértésre 

hivatkozással.    

  

Felelős: Borbély Anikó jegyző 

Határidő: azonnal 

 

Márok Csaba polgármester arról tájékoztat, hogy Újpest Önkormányzatának polgármestere 

megkereste egy megállapodás-tervezettel, melyben egy 12 évfolyamos gimnáziumukban első 

osztályos tanuló egy főre jutó üzemeltetési költségét, 131.358,- Ft-ot kér Önkormányzatunktól 

megtéríteni. Nevezett személy településünkön állandó lakcímmel rendelkezik, de 

életvitelszerűen azonban nem lakik itt, bejelentett tartózkodási helye Újpesten van.  A 

köznevelési törvény leírja, hogy a működtető hozzájárulást kérhet. Álláspontunk azonban az, 

hogy nagyon nagy baj lenne, ha Mezőfalván például az általunk létrehozott szakszolgálatban 

ellátott gyermekek után és az amúgy is nehéz sorsú családoktól hozzájárulást kérnénk. Mi 

sem tesszük ezt. Válaszunkba azt kívánja belefoglalni, hogy Mezőfalván biztosított az 

alapfokú oktatás, valamint a köznevelési törvény meghatározza, hogy kit köteles felvenni az 

oktatási intézmény, mely szerint Újpest csak akkor köteles felvenni intézményébe a 

gyermeket, ha annak lakóhelye, ennek hiányában tartózkodási helye körzetében található. 



28 

 

Összefoglalva tehát, a jogszabályi rendelkezést is figyelembe véve helyi általános iskolánkban 

ezt a gyermeket mi fogadni tudjuk. 

 

Dunanett Kft. túlszámlázási ügyével kapcsolatban tájékoztatja a Képviselő-testületet arról, 

hogy a szolgáltató 110 %-kal növelt számlát küldött ki a szolgáltatási területén. 167 

önkormányzat megalakította a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Önkormányzati 

Társulást, mely konkrétan arra a feladatra jött létre, hogy közigazgatási területükön a 

szemétszállítást a Társulás útján kívánják megvalósítani. A feladatellátás átengedése meg is 

történt a Társulás részére. A Társulás kiírt egy közbeszerzési eljárást, melyet a régi 

szolgáltatók konzorciuma nyert el és a díj annak az eljárásnak a végén alakult ki. A 

konzorcium érintettségi területén azonban egyedül a Dunanett Kft. volt az, aki ilyen mérvű 

emelést hajtott végre. A hulladékgazdálkodásról szóló törvény átmeneti rendelkezéseiben az 

olvasható, hogy a 2012. évi bruttó díj + 4,2 % lehet az emelés mértéke. Amennyiben a 

szolgáltató ettől el kíván térni, abban az eseten a Magyar Energiahivataltól kell állásfoglalást 

kérnie. Eddigi információink szerint a Dunanett Kft. megkeresését el is küldte az 

Energiahivatal féle, tőlük azonban még válasz nem érkezett. Ez az ügy csütörtöki napon került 

napfényre, és hétfőn az érintett települések polgármestereivel, a Dunanett Kft. vezetőjével és a 

Közép-Duna Vidéke Önkormányzati Társulás munkaszervezetének vezetőjével volt egy 

egyeztető megbeszélés. A kérdés az volt a Dunanett Kft-hez, hogy kívánja-e módosítani a 

kibocsátott számlákat, melyre nem választ kaptunk. Álláspontjuk szerint jogszerűen jártak el. 

Az egyeztetés így nem vezetett eredményre. Éghi Tamás, a Közép-Duna Vidéke 

Hulladékgazdálkodási Társulás elnöke arról nyilatkozott, hogy a Társulás egyeztetni fog a 

Dunanettel. Ezt követően a Társulás hétfőn kiküldte azt a levelet, amelyben a konzorciumi 

tagokat kérte, hogy tárgyaljanak. Ez a tárgyalás Polgárdiban lesz, melyen a polgármester részt 

vesz. Németh Gábor Tass Önkormányzat polgármestere már előzetesen megkereste az 

Energiahivatalt, ahonnan azt az állásfoglalást kapta, hogy a 2012. évi törvény alapján 

2012.12.31-én alkalmazott bruttó díjhoz képest legfeljebb 4,2%-kal megemelt összegű díjat 

alkalmazhat a szolgáltató 2013-ban, amennyiben ettől eltérő emelést alkalmaz, arról 

előzetesen az Energiahivatal véleményét ki kell kérnie. Az ürítés számra vonatkozóan pedig a 

bomló, szerves anyagot tartalmazó hulladékot az országos településrendezési és építési 

követelményekről szóló 253/1997. (XII.20.) Kormányrendelet 10. § (2) bekezdésének 1. és 2. 

pontja szerint „nagyvárosias és kisvárosias lakótelepen hetente legalább kétszer, egyéb 

lakóterületen hetente legalább egyszer, illetve szükségszerűen nagyobb gyakorisággal el kell 

szállítani” a szemetet. A mi számláinkon 13 ürítés került kiszámlázásra. A problémával 

megkereste Cserna Gábor országgyűlési képviselőt, Dr. Dorkota Lajos kormánymegbízottat 

és L. Simon László országgyűlési képviselőnket. Jelen pillanatban több információval nem 

rendelkezik. Ez a probléma 160.000 embert érint. A lakosságot egyenlőre türelemre kérte. 

Hivatalos honlapunkon közzétettük azt a cikket, ami a Dunaújvárosi Hírlapban megjelent. 

Amennyiben az ügyben bármilyen változás van, azonnal értesíti a lakosságot.  

 

Dr. Baranyai Mariann képviselő arról érdeklődik, hogy a novemberi testületi ülésen, amikor 

a díjra vonatkozó rendeletet mindenáron meg kívánta szavaztatni Rosta úr, már tudhatta-e ezt? 

 

Borbély Anikó jegyző elmondja, hogy már a novemberi ülés idején elérhető volt  a 2013. 

januártól hatályba lépő hulladékgazdálkodási törvény szövege. Jelzi, hogy az Energiahivatal 

is utal arra, hogy amíg az állásfoglalásuk meg nem érkezik, addig csak a 4,2 %-kal emelt díjat 

lehet alkalmazni a szolgáltatónak. 
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Bán Balázs képviselő véleménye szerint nincsenek konkrétumok, pár szóval az adott 

fejleményekről tájékoztatás, mert ha a lakosok megkeresik a képviselőt, nem tudnak 

tájékoztatást adni. Szerinte a Mezőhírt, facebookot és a Hivatalos honlapot is lehetett volna 

használni.    

 

Márok Csaba polgármester elmondja, hogy véleménye szerint egy facebook oldal nem 

alkalmas arra, hogy bármilyen hivatalos információ ott megjelenjen az önkormányzat 

részéről. Információközlésre a hivatalos honlapot tudjuk továbbra is igénybe venni. A 

félreinformálás nagy problémákat okozhat. Egyenlőre nincs érdemi megállapodás, még 

folynak az egyeztetések, ezért érdemi információ sincs.  

 

Márok Csaba polgármester egyéb észrevétel, bejelentés és kérdés hiányában a nyílt ülést 

bezárja.   

 

K.m.f. 

 

 

 

 

 

  Borbély Anikó sk.                                                                                    Márok Csaba sk. 

      jegyző                                                                                                        polgármester 


